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Vragen en opwaarderingen m.b.t. SB Datastrategie 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
PvdD 1 Onze vraag is of de resultaten van het 

rapport GS-onderzoek 2023 van de Kwink 
groep, mee worden genomen in de data-
strategie. Dit rapport werd in de FAC van 28 
februari jl. besproken, en de conclusie van 
dat rapport is heel duidelijk: aan 
effectindicatoren wordt nog te weinig 
gedaan. Voor de grote transitie opgaven 
waar we de komende jaren voor staan, is 
juist het meten van het effect van het 
uitgezette beleid essentieel. We vinden dit 
niet terug in de datastrategie: waarom is dit 
niet in de strategie opgenomen? 

De conclusies van het GS-onderzoek zijn 
meegenomen in de datastrategie. Deze zijn 
onder andere opgenomen in doel A2 (het 
monitoren van de beleidscyclus) en doel C4 
(tellen en vertellen) en de daarbij behorende 
consequentie dat we onze expertise op het 
gebied van beleidsmonitoring en -evaluatie 
versterken. 

D66 2 Op P20 staat: " Tegelijkertijd waken we 
ervoor dat we onze kennispositie sterk 
houden en niet (te) afhankelijk worden van 
deze bedrijven door zoveel mogelijk te 
sturen op open source toepassingen.". 
-> Hoe doen we dit nu? Hebben we hier 
aanbestedingsregels voor? 

Vanuit I&A letten we op het vergroten van 
onze onafhankelijkheid van leveranciers 
door bij inkoop en aanbesteding gebruik te 
willen maken van oa open standaarden en 
open source toepassingen. 

 3 Onder financiële consequenties staat dat de 
datastrategie wordt gevolgd door een visie 
op de digitalisering van de Provincie, die in 
het tweede half jaar van 2024 wordt 
aangeboden. Dat lijkt de omgekeerde 
volgorde. Waarom is er niet eerst een visie 
ontwikkeld en daarop een strategie 
gebouwd? 

De visie op de digitalisering omvat meer dan 
alleen datagebruik en gaat over de impact 
op het informatiehuis van de provincie 
Utrecht, zoals de uitgangspunten die we 
gaan hanteren voor onze ICT-middelen, 
wet- en regelgeving op het gebied van 
digitalisering, digitale volwassenheid van 
onze medewerkers en van onze inwoners 
en bedrijven, en digitale toegankelijkheid 
(5G). Deze visie bouwt voort op dezelfde 
rapporten en bronnen die voor de 
datastrategie zijn gebruikt. 
Wat we nu weten is dat de datastrategie 
gaat passen in de visie, mogelijk met een 
aanpassing/aanvulling, daarom wilden we 
niet langer wachten met de vaststelling 
daarvan. 

 4 Verder staat er dat in de visie aandacht zal 
worden besteed aan o.a. privacy en 
informatieveiligheid. Op welke manier zijn de 
collega's binnen de provincie die zich bezig 
houden met privacy betrokken bij de 
ontwikkeling van de strategie?  

Zowel de privacy officers als de FG zin 
betrokken bij de totstandkoming van de 
datastrategie en aan hen is de mogelijkheid 
geboden om hier vanuit hun discipline een 
bijdrage aan te leveren. De totstandkoming 
van onze visie wordt vergelijkbaar opgepakt. 

 5 Zijn er vragen voorgelegd aan de 
functionaris gegevensbescherming, zo ja, 
welke? 

De FG is betrokken geweest bij de 
totstandkoming van deze datastrategie. 

 6 Rapport Datastrategie: Hoofdstuk A: In Data 
in de Pratijk, P. 12, staat dat voor 
Verkeersveiligheid een netwerkanalyse 
uitgevoerd is waarin onder andere data over 
doelgroepen is opgenomen. Op welke 
manier is getoetst of dit tot ethisch 
verantwoorde uitkomsten leidt? Hoofdstuk 
C: Doel C2: "We delen onze data en 
informatieproducten met partners en 
inwoners. Waar dit niet mogelijk of 
toegestaan is, zijn we transparant hierover." 

Niet technische, maar inhoudelijke vraag in 
gezamenlijkheid met mobiliteit. Wordt met 
vragensteller contact opgenomen. 
 
Het delen van data of informatie is ons 
uitgangspunt. Redenen om dit niet te doen 
kunnen zijn privacy- (personen of bedrijven) 
of veiligheidsrisico’s. In de implementatie 
zullen de exacte richtlijnen hieromtrent 
worden verkend en opgesteld. 
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Welke randvoorwaarden hanteren we om 
data te kunnen delen met partners? Hierbij 
denken we aan vereisten rondom 
databeveiliging, ethisch of verantwoord 
omgaan met data en andere voorwaarden 
die de provincie voor zichzelf hanteert of zal 
hanteren. 

ChristenUnie 7 Opwaardeerverzoek: De ChristenUnie 
fractie wil de mening van andere partijen 
peilen om een uitgangspunt toe te voegen: 
"Data zijn input voor besluiten en monitoring, 
maar de kwaliteit van besluiten en 
evaluaties hangt af van gesprekken, 
inhoudelijke argumenten en personele 
continuïteit." 
We willen voorkomen dat de provincie 
besluiten neemt rond vergunning- en 
subsidieverlening gebaseerd op een 'ja' of 
'nee' van de computer, waarbij zelfs een 
invalkracht een besluit zou kunnen nemen 
op basis van data. Want het belang van het 
gesprek, inhoudelijke argumenten en 
personele continuïteit in het nemen van 
besluiten en het evalueren van resultaten 
mag niet worden onderschat en hoort 
expliciet te worden gemaakt in de 
Datastrategie. 

Het verantwoord omgaan met data staat 
centraal in uitgangspunt C: “De menselijke 
maat en menselijke controle staan centraal, 
ook bij het gebruik van geautomatiseerde 
hulpmiddelen.” Onder Tellen en vertellen 
(p.18) wordt nader ingegaan op het belang 
van duiding en het gesprek bij data, 
monitoring en besluitvorming. Het ‘human in 
the loop’ principe zal ook worden 
meegenomen in de digitaliseringsvisie. 

 


